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朝陽科技大學
096學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	1328
	Course Number
	1328

	授課教師
	馬以謹
	instructor
	Ma,Yi Chin

	中文課名
	台灣歷史與文化
	Course Name
	History and Culture of Taiwan

	開課單位
	校訂必修(四日)
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	臺灣由於地理位置特殊，自古以來歷史的發展便兼具海洋性與國際性的雙重性格。在明鄭與清朝是漢人移民的新天地，並經過荷、西與日本的殖民，政權更動頻仍，文化發展多元。本課程試由臺灣的歷史發展歷程中環境與人群的互動來探究台灣文化的各個面向，增進學生對於臺灣的認識。
	Objectives
	The content of the course includes the flow of the Taiwan’s history, the change in its culture, ethnic relations, folk religion and settlement patterns socials integration.  From the course, students will gain a deeper cognizance of Taiwan.

	教材
	以講授為主，並輔以錄影帶、幻燈片、光碟的教學，讓文字與影像材料交互印証，同時以分組報告方式，讓學生實際參與記錄臺灣歷史的工作。
	Teaching Materials
	lecturing acompany with the video tapes and photos together, assigned students into groups focus on different topic to allow them actually involved into the Taiwan history reserching.

	成績評量方式
	平常成績30%：包括上課出席狀況、上課表現及平時作業。

期中報告30%：分組報告，每組選定一主題進行口頭和影像報告。

期末考試40%：筆試


	Grading
	30% of common studies:including absence, performance and assignment.

30% of mid-term report: team report, each team select their own topic and make oral and video report.

40% of final exam.

	教師網頁
	 

	教學內容
	逐一介紹有關臺灣的歷史文獻記錄、考古重要遺跡與臺灣開發的過程，並對今日臺灣的文化、民俗等常民文化做一介紹。
	Syllabus
	Seriatim introduce: 

(1)The Taiwan's historical document, important remaining of archaeology, the development process.

(2)The culture, custom and folklore of Taiwan.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

